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Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 6.12.2023 od 
9:30 h v aule AVU  

  
Zasedání proběhlo v místnosti auly fyzicky i hybridně.  
  
  
Přítomni:   
  

Členky/členové Akademické komory AS (6):  
Nik Timková  
Tomáš Svoboda  
Tomáš Vaněk  
Jan Kracík  
Tomáš Pospiszyl 
Adam Pokorný 

  
Členky/členové Studentské komory AS (5):  
Dorota Václavíková  
Hedvika Ocásková  
Filip Brandejský  
Heřman Hůrka (online) 
Jiří Kaňák  
  
Hostky/hosté:  
Maria Topolčanská 
Evžen Mrázek 
Jana Bernartová 
Jana Kitzlerová 
Vít Havránek 
Anetta Mona Chisa (online) 
 
 

  
Omluveni:  
Za Akademickou komoru AS AVU: 
Tomáš Otoupal  
Theodora Popova  
Lenka Zamrazilová  
Dušan Zahoranský  
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Za Studentskou komoru AS AVU: 
Matouš Kašpar 
Cyril Filcík 

  
  
Akademický senát byl usnášeníschopný pro projednání všech bodů programu. Zasedání 
vedla předsedkyně senátu Nik Timková.  
Průběh zasedání zapsala Lucie Pesrová. 
  
  

Navržený program zasedání:   
  

1. Zahájení  
2. Schválení programu zasedání   
3. Schválení zápisu ze zasedání AS AVU 15.11.2023 - per rollam  
4. Informace vedení   
    - Organizační struktura  
    - Alma  
    - GAVU  
    - Doporučení k čerpání rozpočtu    
5. Podněty senátorek a senátorů  
    - Vyjádření ke stanovisku soch1 a koncepce přesunu archivu  
    - Otevírací doba AVU  
    - Strukturování programu výuky v době ateliérových schůzek  
 

- Přestávka –  
 
6. Projednání restaurátorského akreditačního spisu   
7. Diskuze o charakteru a přípravě úpravy Statutu AVU  
8. Různé  
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Průběh zasedání  
 
Ad 1. Zahájení 
Předsedkyně senátu v úvodu sdělila, že není k dispozici zápis z minulého zasedání senátu ze 
dne 15.11.2023 a navrhla jeho schválení dodatečně po tomto zasedání formou per rollam. 
Nikdo z přítomných senátorů a senátorek nebyl proti. Předsedkyně toto doplnila do 
programu zasedání k bodu č. 3. 
T. Vaněk: Doporučil by, aby se zápisy ze zasedání senátu vždy zasílali také rektorce a vedení 
AVU poté, co projdou připomínkováním senátory a senátorkami. Potvrzuje, že v době, kdy 
on byl rektorem, se tak dělo. 
N.T: Souhlasí. Formu sdílení doladíme s vedením. 
   
Ad 2. Schválení navrženého programu  
 

Předsedkyně senátu vyzvala senát k hlasování o schválení navrženého programu. Žádný 
z přítomných senátorů a senátorek nenavrhl úpravu programu. 
  
Hlasování: 10 ano fyzicky, 1 ano hybridním hlasováním (online), celkem 11 hlasů pro  
Závěr: Program zasedání AS 6.12.2023 byl schválen. 
 
Ad 4. Podněty senátorů a senátorek  

Senát požaduje od vedení vyjádření se k následujícím bodům: 

- T. Svoboda: Situace ohledně přijímacího řízení do ateliéru SOCH 1 
- T. Vaněk: Koncepce přesunu archívu  
- T. Svoboda: Otevírací doba AVU – vysvětlení změny v otevírací době v budově Školy 

architektury (náhlé zkrácení doby pouze do 22:00 hod.)  
- T. Svoboda: Strukturování programu výuky v době ateliérových schůzek.  

 
Ad 3. Informace od vedení 
 
Organizační struktura 
Rektorka pohovořila o přípravě změn v organizačním schématu AVU – k 1. únoru 2024 dojde 
ke změně Organizačního řádu a organigramu AVU. Senát obdrží před lednovým zasedáním 
od vedení seznam změn ke schválení. Novinkou bude zřízení zdrojového prorektorátu pro 
strategický rozvoj a řízení. Změny v organizační struktuře se nebudou týkat ateliérů. 
T. Vaněk: Požádal, aby vedení předložilo ke všem navrženým změnám v organizační struktuře 
školy jasné odůvodnění takových změn s důsledky a rozvahou dopadu na rozpočet školy 
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GAVU 
Prorektorka A. M. Chisa poinformovala senát o situaci - vypovězena smlouva na Žižkově, 
hledají se nové prostory. 11.1.2024 proběhne rozlučovací akce s prostorem. 
 
ALMA  
Prorektorka A. M. Chisa poinformovala dále o stavu společného pracoviště AVU a Ústavu 
anorganické chemie AV ČR – ukončení spolupráce v řešení, momentálně jsou připravené 
dokumenty k ukončení smlouvy s Ústavem anorganické chemie AV ČR. Vypovídáme dvě 
nájemní smlouvy, dojíždí se započatý výzkum. Přesunuje se na restaurátorskou školu 
(domluveno s A. Pokorným). 
Rektorka: Poděkovala prorektorce A. M. Chise za řešení situace, která skoro dva roky 
extrémně zatěžovala vedení. Zásadním problémem je, že ALMA s AVU nesdílí několik let 
výstupy ze společného výzkumu (digitální ani fyzickou databázi) a otázkou stále zůstává, jak 
si AVU zajistí tento přístup a vlastnictví. 
T.Vaněk: Vnímá pozitivně, že se podařilo s proti stranou dohodnout na koncepčním, 
majetkovém i právním vyrovnání a dohodě o ukončení spolupráce. 
 
 
 
Doporučení k čerpání rozpočtu 
Kvestor E. Mrázek: Ke konci roku všechny ateliéry čerpaly dobře, pouze dva přečerpaly 
rozpočet. Do konce tohoto týdne mohou převést nevyčerpané peníze do dalšího roku, ale 
pouze účelově (naplánované zahr. výjezdy, projekty apod.). 
Doporučuje restaurátorům vyřešit na ekonomickém oddělení zakázky z hlediska nákladů. 
V lednu budou všechna pracoviště sestavovat rozpočet – kvestor vysvětluje, že součástí 
rozpočtu nesmí být věci spadající pod OP JAK a věci běžné spotřeby. Kalkulace rozpočtů 
jednotlivých pracovišť bude stejná jako loni (nebudou nižší, ale ani vyšší). 
 
Kvestor dále poinformoval o změně zákona od 1. ledna 2024, kdy se mění § 18, bod (12) 
zákona 111/1998 Sb., o vysokých školách - snižuje se příspěvek do sociálního fondu ze 2% na 
1 % z ročního objemu nákladů veřejné vysoké školy zúčtovaných na mzdy, náhrady mzdy a 
odměny za pracovní pohotovost. Nejméně 50% tohoto přídělu musí být použito na příspěvky 
na produkty spoření na stáří zaměstnanců, které jsou osvobozeny od daně z příjmů fyzických 
osob. AVU tedy připravuje podporu příspěvku na penzijní připojištění a doplňkové penzijní 
spoření zaměstnancům AVU (pouze pro ty, co budou mít zájem). 
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Rektorka: Poinformovala senát o své účasti na společné konferenci rektorů dne 7.12.2023, ze 
které podá senátu výstup – jednat se má o rozpočtu vysokých škol. Pro 4 umělecké VŠ by měl 
být přislíben stejný rozpočet jako byl na rok 2023, což považuje za relativně pozitivní zprávu.  
 
Rektorka: Zmínila investice do rekonstrukce Veletržní a rekonstrukce podkroví hlavní budovy 
Veletržní – do února bude ukončena 1. fáze rekonstrukce, ve druhé fázi už se bude vyřizovat 
kolaudace pro prostor na pořádání kulturních akcí.  
Hlavní budova – rekonstrukce podkroví proběhne, pokud AVU získá grant, v akademickém 
roce 2024/25. Dočasné zázemí pro ateliéry a přednášky konající se v aule poskytne Veletržní.  
 
Ad 6. Projednání restaurátorského akreditačního spisu   
J. Bernartová představila nový akreditační spis aktualizovaného studijního 6-ti letého 
programu Restaurování výtvarných děl, který měli senátoři a senátorky k dispozic cca měsíc 
před zasedáním a je uložen na MS TEAMS. 
Poté Adam Pokorný odprezentoval stručně celý studijní program. Studium muselo zůstat 6-ti 
leté z důvodu udělení licence k restaurování kulturních památek Ministerstvem kultury až po 
absolvování magisterského titulu. K dosažení této nejvyšší licence udělované MK ČR jsou 
studující vedeni. Změny oproti stávajícímu programu – více specializovaných předmětů, 
které si dle zaměření studenti budou nově moci volit sami. Předměty jsou rozděleny do 
kategorií praktické, chemie, dějiny umění, specializované předměty a různé. Uplatnění 
absolventů v praxi je velmi vysoké.  
J. Kitzlerová: Kreditová zátěž byla velmi pečlivě ohledávána. 
T. Pospiszyl: Bude časem profesní program samostatným oborem? 
A. Pokorný: Zatím spíše ne. 
Spis je hotov, umělecká rada odsouhlasila jeho podání na NAÚ. 
 
Ad 5. Podněty senátorek a senátorů  
 
Vyjádření ke stanovisku ohledně situace v ateliéru SOCH 1 
J. Bernartová: Je k dispozici stanovisko od právničky, přislíbila, že na něj bude reagovat 
v průběhu příštího týdne. Stanovisko předá k dispozici legislativní komisi. 
 
Koncepce přesunu archívu 
Rektorka: zatím žádné konkrétní rozhodnutí není, čas je do roku 2026/27, kdy bude potřeba 
prostor pro nový profesní program restaurování. 
T. Vaněk: Zdůrazňuje potřebu ohlídat, aby byly zajištěny patřičné podmínky, klimatizační, 
architektonické, jenž jsou součástí požadavků při akreditaci archivu jako badatelského 
pracoviště. Sklepní prostory, o kterých se v této souvislosti doslechl jsou krajně nevyhovující. 
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Doporučuje přesun archivu a splnění podmínek konzultovat s příslušným akreditačním 
úřadem. 
 
Strukturování programu výuky v době ateliérových schůzek  
T. Svoboda: Apeluje, aby se v úterky, kdy probíhá po celé škole ateliérová výuka, 
neorganizovaly žádné přednášky a workshopy a nezasahovalo se do výuky. 
V. Havránek: Pokud by nebyla jiná možnost organizovat takovéto akce v jiný den, navrhuje 
jejich začátky po 17. hodině, po skončení ateliérové výuky. Potvrdila i rektorka. 
 
 
 
Ad 7. Diskuze o charakteru a přípravě úpravy Statutu AVU  
Senátoři a senátorky obdrželi od kancléřky před zasedáním senátu rozpracovaný dokument. 
Je uložen na MS TEAMS.  
N. Timková: Je potřeba aktualizovat chybějící specifické informace (podrobný seznam 
pracovišť a vnitřních předpisů, opravit nedostatky, aby se předešlo situacím, kdy se 
nedokážeme o Statut opřít (přípravka, soch1…) 
T. Vaněk: Požaduje od vedení předložení maximálně finální verze návrhu dokumentu. 
Rektorka: Toto je 98% koncept, žádnými zásadními změnami již nebude procházet. Přislíbila 
dodání finální verze. Vysvětluje, že změny ve statutu budou obecné a jakékoliv budoucí dílčí 
změny se do statutu dají začleňovat postupně a dodatečně (např. nové studijní programy 
apod.). 
D. Václavíková: Je naopak pro dorovnat změny již teď, aby se předešlo zmatkům. 
N. Timková vyzvala senát k připomínkování dokumentu na MS TEAMS, do skupiny přidá 
rovněž kancléřku. 
 
 
Ad 8. Různé 
 
T. Vaněk: Průvodce studiem na webu AVU – upozornil, že jsou v něm hrubé chyby a překlepy 
a požádal prorektorku J. Bernartovou o opravu. 
J. Bernartová: Pracuje se na revizi průvodce obecně. 
 
Rektorka: WEB AVU – senát málo využívá web. Požaduje v lednu 2024 po senátu předložení 
funkcionalit, které by chtěl senát využít a které zatím chybí – s ohledem na rozpočet. 
Také senátu doporučuje využívat sociální sítě. 
N. Timková: Web AS AVU byl konzultován s P.Hrůzou, některé požadavky nejsou možné 
v rámci funkcí webu naplnit. Senátu chybí dokumenty od vedení v dostatečném předstihu, 
podklady pro projednání/schválení by měly být zveřejněné vedením jak senátu, tak 
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Akademické obci. Poznamenává, že např. zápisy z jednání umělecké rady, správní rady na 
webu AVU chybí úplně – prosí o nápravu a zároveň navrhuje aspoň vytvořit nějaký prostor 
pro jejich sdílení se senátem.  
 
Dále upozornila na dlouhotrvající nefunkčnost kolegia rektory (pravidelné setkávaní vedení 
AS s vedením AVU) před zasedáním senátu a předávání aktuálních informací od vedení kvůli 
přípravě programu zasedání senátu, v dostatečném předstihu.   
T. Vaněk: Nerozumí, proč stále nejde si pravidelně sednout vedení senátu s vedením školy a 
projednat vše důležité na čem se pracuje a pracovat bude. 
D. Václavíková: Akademický senát je zásadní orgán školy a informační schůzky 
rektorky/vedení s předsedkyní či její zástupkyní by měly být pravidlem. 
T. Vaněk: Přijde mu, že je senát vedením přehlížen a doplňuje, že takovými schůzkami by se 
předešlo spoustě problémů, pokud by senát byl dopředu vždy informován o tom, co vedení 
plánuje a co se vše děje. 
N. Timková: Po poradě na Fóru předsedů Akademických senátů má potvrzeno od 
předsedkyní a předsedů akademických senátů jiných vysokých škol, že vedení školy se 
s vedením AS pravidelně setkává a samo aktivně informuje senáty před zasedáním. 
 
Rektorka: Požaduje po senátu sepsání prohlášení, s čím je senát v rámci výkonu její funkce 
rektorky vůči AS AVU nespokojen. 
D. Václavíková: Potvrzuje připravení prohlášení senátem. 
  
 
 
  
Příští zasedání AS:  
  
Příští zasedání AS se koná ve středu 10.1.2024 od 15:00 v aule AVU.  
  

Zapsala Lucie Pesrová 6.12.2023.  
 


